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LOPPURAPORTTI 
 
Minulla ei ollut erityisiä odotuksia kurssilta. Olin valmis ottamaan vastaan kaikenlaisia uusia 
näkökulmia ja ajattelumalleja, jotka piristäisivät työskentelyäni. 
 
Kurssipäivät olivat aika raskaita, intensiivistä kuuntelua yhdeksästä viiteen, joskin välillä oli tunnin 
tai parin lounastauko. Opin paljon mutten vielä tiedä, miten tulen soveltamaan oppimaani. 
Oletettavasti uskallan ajatella rohkeammin. 
 
Datajournalismi oli kurssilla vahvasti esillä. Käytimme siihen useita päiviä ja kävimme läpi valtaisan 
määrän ohjelmia. Välillä teki tiukkaa pysyä luennoitsijan vauhdissa eli toistaa hänen kirjaamiaan 
komentoja, jotka toisivat toivotun vastauksen. Opettaminen oli takuulla vaikeaa, koska kurssilla oli 
taitavia datajournalisteja ja aloittelijoita, ja siksi minusta olisi ollut järkevää jakaa kurssilaiset 
aloittelijoihin ja edistyneisiin. Olisin halunnut keskittyä vain muutamaan ohjelmaan, joita olisin 
voinut kurssin jälkeen mutkattomasti käyttää juttuprojekteissani.  
 
Jotkut luennot olivat liian painottuneita Yhdysvaltoihin, maan lakeihin ja käytäntöihin. Se tuntui 
oudolta, sillä vain yksi kurssin paristakymmenestä toimittajasta oli yhdysvaltalainen. Meillä oli 
paljon harjoituksia, joissa tutkittiin esimerkiksi New Yorkin rakennusten omistuksia, kun moni 
meistä olisi mielummin käyttänyt tietokantana vaikka YK:n tilastoja. 
 
Lisäksi puhuimme paljon rahasta. Välillä tuntui, että kurssi palveli parhaiten taloustoimittajia. Pidin 
kovasti perusluennoista, kuten haastattelutekniikasta ja faktan ja fiktion erottamisesta. Ehkä paras 
luento oli traumajournalismista, johon olisin halunnut keskittyä pidempään.  
 
Meitä kurssilaisia olisi voinut haastaa enemmän. Istuminen aamusta iltapäivään oli puuduttavaa, 
vaikka valtaosa luennoitsijoista oli taitavia. Kaipasin enemmän tehtäviä ja ryhmätöitä; jotain, jossa 
olisi joutunut ajattelemaan oppimaansa. Kävimme vain yhdellä vierailulla, Bloombergissä. Olisin 
mieluusti käynyt myös The New York Timesissa. 
 
Kurssin rakentaminen kansainväliselle toimittajajoukolle on hurja urakka. Siihen nähden vetäjät 
onnistuivat todella hyvin. Olen valtavan kiitollinen, että pääsin kurssille, ja tunnen jo nyt, kuinka 
paljon se piristi ajatteluani. Vaikka en oppinut jokaista datajournalismin ohjelmaa, opin tuntemaan 
ison joukon toimittajia, jotka painivat samankaltaisten ongelmien kanssa kuin minä. Kurssikaverit 
olivat upeita, ja pidämme jo nyt aktiivisesti yhteyttä. 
 
 

 


